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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Egyet érte-e azzal, hogy Magyarország nem mondhat 
le végérvényesen a nemzeti kulturális örökségünk részét képező, ám Magyarországról a 
második világháború végnapjaiban elhurcolt műkincsekről, kulturális javakról?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Gondolom,  Ön  felelősen  gondolkozik  a  nemzeti  kulturális  örökség  részét  képező,  ám
Magyarországról a második világháború végnapjaiban, illetve azt követően elhurcolt műkincsek,
egyéb kulturális javak ügyéről.

Közismert,  hogy  a  Vörös  Hadsereg  módszeresen  vitt  el,  nem  csak  közraktárakból,
gyűjteményekből,  de  még  banki  trezorokból  is  kiemelkedő  jelentőségű,  nagy értéket  képviselő
műtárgyakat, vagy éppen könyvgyűjteményeket.

Még  az  Antall  kormány  idején,  1993  tavaszán  állították  fel  a  Kulturális  Javak
Visszaszolgáltatásának  Bizottságát.  Ennek  a  restitúciós  munkacsoportnak  működése  kezdetben
bizakodásra adott okot, ám mára világosság vált, hogy az orosz vezetés még abban sem készséges,
hogy teljes körűen dokumentálhassuk az elhurcolt műtárgyakat, kulturális értékeinket.

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

1. Adódik a kérdés, mit tett 2010-óta az Ön kormánya ebben az ügyben?

2. Vlagyimir Putyin orosz elnök október 30-i budapesti látogatásán felveti-e kellő súllyal a magyar
kulturális örökség részét képező, ám Magyarországról elhurcolt műkincsek ügyét?

3. Kezdeményezi-e,  hogy az elhurcolt  műkincsek,  kulturális  javak teljes  körű dokumentálását  -
magyar szakemberek közreműködésével - mielőbb végezzék el?

4. Kívánja-e kezdeményezni,  hogy a teljes körű dokumentálás érdekében közös munkacsoportot



állítson fel a két érintett fél akár már ebben az évben?

5. Egyet  érte-e azzal,  hogy Magyarország nem mondhat  le végérvényesen, a nemzeti  kulturális
örökségünk részét képező, ám Magyarországról a második világháború végnapjaiban, illetve azt
követően elhurcolt műkincsekről, kulturális javakról?

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2019. október 11.

dr. Szabó Szabolcs

független országgyűlési képviselő
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